
 

 

Křimda 

    Ročník XIV.  2023/2024                číslo: 2  



 

 



 

 

Školní časopis Křimda (pouze pro potřeby školy)                                               14. ročník 2023/2024 
Vydává: ZŠ Praha 10, Křimická 314                                                        2. číslo vydáno 24. června 2024, náklad 30 ks 

Vedoucí vydání a grafika: Mgr. Simona Procházková                                        Web: www.krimicka.cz 

Jazyková korektura: Mgr. Petra Henderson, Mgr. Petra Nedvědová                  Autor obrázku na titulní straně: Tereza Děkanovská 

 
 

  OBSAH  ........................................................................... 2 

  NOVINKY OD NÁS: 

  Výměnný pobyt  ................................................................... 3 

  Klub mladých diváků  .............................................................. 5 

  Fotosoutěž  ........................................................................ 6 

  Come and Show, Rostliny v naší škole ........................................... 7 

  Velikonoce  ........................................................................ 8 

  Den bez aktovek, Anketa KMD, Komenský a my ................................ 9 

  The Bear Theatre, Soutěž v angličtině pro 5. třídy  ........................ 10 

  Srdíčkové dny, Kyberšikana  ................................................... 11 

  Svět knihy, Čeština jako cizí jazyk  ........................................... 12 

  Přírodovědné akce  .............................................................. 13 

  Drážďany  ....................................................................... 14 

  Konverzační soutěž v anglickém jazyce, English Challenge ................... 15 

  Konverzační soutěž v německém jazyce, PO očima dětí  ..................... 16 

  Matematické soutěže, Zeměpisná olympiáda .................................. 17 

  Sedmáci jako průvodci Prahou, Divadlo ve školní družině ..................... 18 

  Školní družina ..................................................................  19 

  Sport  ........................................................................... 20 

  1. ROČNÍK  ..................................................................... 24 

  2. ROČNÍK  ..................................................................... 26 

  3. ROČNÍK  ..................................................................... 28 

  4. ROČNÍK  ..................................................................... 30 

  5. ROČNÍK  ..................................................................... 32 

  6. ROČNÍK  ..................................................................... 33 

  7. ROČNÍK  ..................................................................... 34 

  8. ROČNÍK  ..................................................................... 36 

  9. ROČNÍK  ....................................................................  37 

  KOMIKS  ........................................................................ 39 

  

 

  2 

Milí čtenáři, 

právě jsme se ocitli na konci dalšího školního roku a před námi se rýsují dva měsíce plné 

většinou zaslouženého odpočinku. Než se však rozprchneme do různých koutů na prázdniny, 

pojďme si společně připomenout všechno, co jsme během uplynulých měsíců zažili. A že toho 

nebylo málo! Vyrazili jsme na nezapomenutelné výlety, bojovali v různých předmětových 

soutěžích, měřili své síly ve sportovních utkáních, slavili úspěchy, vzdělávali se na mnoha 

zajímavých akcích, chodili do divadla a někteří z nás si divadlo i zahráli. Naše škola se může 

pyšnit 2. místem ve sportovní lize a ani ve vědomostních kláních jsme nezůstali pozadu – mezi 

školami Prahy 10, 15 a 22 jsme se umístili také na skvělém 2. místě. Teď už nám zbývá jen se 

rozloučit a popřát vám krásné prázdniny. Než se ale rozutečete, užijte si příjemné chvilky s Křimdou. 

       Mgr. Simona Procházková                                                                                  
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NOVINKY OD NÁS 

Jsme spolu 28 let!!! 
Každý rok ve stejném taktu, ale přece pokaždé trochu jinak, a především s novými účastníky. Tak by se 

daly jednoduše popsat naše zcela tradiční výměnné pobyty, které každoročně probíhají mezi naší školou 

a gymnáziem ve městě Burgkunstadt. Již na konci září byli žáci současných 6. tříd osloveni a dle zájmu se začaly 

na podzim tvořit českoněmecké dvojice. Na konci listopadu jsme získali celkem dvacet jedna českoněmeckých 

párů, zájem byl enormní a už jsme byli nedočkaví, až se na jaře uskuteční obě dvě části výměnných akcí. Počali 

jsme s organizací týdenních programů jak pobytu v Německu, tak u nás. Jsme velmi potěšeni a vděční za to, že 

nás i v tomto školním roce finančně podpoří Česko-německý fond budoucnosti a Městská část Prahy 15. 

V pondělí 15. 4. 2024 jsme v plném počtu 21 žáků a 2 učitelů nasedli do autobusu a vyrazili plní 

očekávání do Burgkunstadtu. Přijeli jsme načas k budově gymnázia, kde nás němečtí studenti spolu s rodinami 

a paními učitelkami přivítali. Připravili pro nás občerstvení a pár společných her. Poté jsme se již odebrali se 

svými hostitelskými rodinami k nim domů a užívali první odpolední program, který pro nás jednotlivé rodiny 

připravily. Po celý týden, od začátku až do konce, byl program opravdu nabitý, ani chvilku jsme se nenudili 

a nezbýval nám ani čas na stýskání po našem domově. Prohlédli jsme si budovu školy a měli jsme možnost se 

účastnit výuky. Středa byla ve znamení celodenního společného výletu. Navštívili jsme tropický skleník ve 

městě Tettau a po obědě v restauraci jsme se těšili na návštěvu manufaktury na výrobu čokoládových pralinek 

v Lauensteinu. Mňam, byla to dobrota, protože jsme se nejen dívali a poslouchali, ale mohli jsme i ochutnat 

a ozdobit si s sebou domů čokoládové srdíčko. Ve čtvrtek jsme se vláčkem rozjeli do Kulmbachu. Velmi nás 

zaujala návštěva tamějšího muzea koření, mnohé jsme se dozvěděli a mnohé si ověřili. Vyrobili jsme si i velmi 

chutnou čajovou směs, kterou jsme si mohli odvézt domů. Po návratu zpět do Burgkunstadtu jsme se setkali 

s našimi německými kamarády, společně s nimi poobědvali a pak si v týmech zahráli minigolf. I když jsme 

v pátek 19. 4. 2024 z Burgkunstadtu odjížděli, dopoledne jsme si stihli prohlédnout s panem průvodcem 

historickou část Burgkunstadtu. Následoval společný oběd ve školní jídelně. Náš autobus přijel včas, a tak jsme 

se rozjeli po 14. hodině směr Praha. S německými kamarády jsme se přátelsky rozloučili, ale všichni jsme dobře 

věděli, že se zanedlouho uvidíme u nás doma. 
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V pondělí 13. 5. 2024 jsme již netrpělivě očekávali příjezd autobusu na parkoviště před radnicí. Autobus 

s našimi kamarády a paními učitelkami z Německa přijel včas, a tak jsme se mohli hned první odpoledne věnovat 

naplánovanému programu v našich rodinách. Počasí nám plány nepřekazilo. Ukázali jsme našim hostům Petřín, 

zrcadlové bludiště, ZOO, Vyšehrad a spoustu dalších krás naší Prahy, kam není naplánována prohlídka v rámci 

společného programu. V úterý ráno jsme naši vzácnou návštěvu přivítali slavnostní snídaní a paní ředitelka popřála 

všem příjemný pobyt. V úterý i ve čtvrtek dopoledne německé i české děti navštívily centrum Prahy, kde je čekala 

prohlídka těch nejkrásnějších míst v našem hlavním městě – Staré Město, radnice s orlojem, Malá Strana a Pražský 

hrad. Po příjezdu zpět do školy a společném obědě v naší školní jídelně si děti opět užívaly programu, který pro ně 

připravily české rodiny. Moc jsme si přáli, abychom i ve středu měli pěkné počasí, protože nás čekal celodenní výlet. 

A vyšlo to! Ráno jsme společně vyrazili autobusem do Mladé Boleslavi. Celé dopoledne jsme v tomto městě strávili, 

protože jsme měli předem objednanou prohlídku muzea i závodů Škoda. Bylo pro nás zajímavé dozvědět se něco 

o historii a vývoji aut v rámci prohlídky muzea, ale když jsme se dostali do opravdové továrny, viděli skutečnou 

výrobu vozů nejnovějších modelů, dozvěděli se o tom, jaké musí zaměstnanci splňovat podmínky a dodržovat přísná 

pravidla, to byla teprve „pecka“. Pak jsme se přesunuli do pizzerie, kde jsme měli zajištěný oběd, no a pak nás čekala 

vytoužená návštěva zábavního parku Mirakulum v nedalekých Milovicích. Měli jsme ho téměř celý pro sebe a opravdu 

jsme si to tam užili.  

V pátek 17. 5. 2024 si naši deváťáci připravili pro naše německé hosty i pro nás prezentace v německém 

jazyce na témata „moje škola“, „moje Česko“, „moje Praha“ a „moje prázdniny“. Byli opravdu dobří, moc se jim to 

povedlo. Na chvilku jsme se zašli podívat i do několika vyučovacích hodin. Zbývající dopolední čas jsme pak tradičně 

využili k návštěvě centra Prahy, kde si mohly děti nakoupit dárečky a suvenýry. Naposledy jsme se společně 

naobědvali ve školní jídelně a pak už jsme odcházeli k autobusu, který byl pro německé hosty připraven na parkovišti. 

Loučení bylo velmi emotivní, neboť se nám všem naše společné chvíle jak v Německu, tak u nás v Praze líbily. 

Nezbývalo nám, než všem se slzami v očích zamávat a popřát jim šťastný návrat domů. 

A co k tomu ještě dodat? 28. setkání se nám skvěle vydařilo!  

PS: Pozor! Termíny našeho 29. setkání ve školním roce 2024/2025 UŽ MÁME!  

                   Mgr. Jana Ludwig 

          

 

NOVINKY OD NÁS 



 

 

 

 

 

 

Super moderní Romeo a Julie 
 Náš Klub mladých diváků se vydal na třetí představení do Divadla ABC, a to na velmi moderní 

podání Shakespearova dramatu Romeo a Julie. Režisér Michal Dočekal se snažil příběh přiblížit především 

mladé generaci. Romeo a Julie, v podání Zdeňka Piškuly a Terezy Marečkové, vystupují ve hře jako dva 

velmi mladí lidé, kteří teprve objevují svět a chovají se bláznivě. Děj je přenesen do dnešní doby, včetně 

kostýmů. Romeo jako líbivý mladíček a ztřeštěná Julie, která svým střapatým afro účesem budí u diváků 

rozpaky. Beatbox, stand-up, graffiti, streetart a taneční párty. Záplavou moderních prvků oživil Michal 

Dočekal svou režii shakespearovské klasiky.   

 Představení doplňuje živá hudba alternativní formace Please The Trees, která podbarvuje děj 

hudebním doprovodem. Na večírku u Kapuletů zahraje i jako kapela.  

 A jak na toto svérázné pojetí Shakespearova dramatu pohlíží naši mladí diváci? Některým se líbilo 

moc, jiní by dali přednost klasickému provedení. 

         Mgr. Petra Henderson 

 

NOVINKY OD NÁS 

Past na myši 
 Pro fanoušky klasických detektivek připravilo Divadlo na Vinohradech inscenaci Past na myši. 

Autorkou původně rozhlasové hry je Agatha Christie. Příběh nás zavede do nově otevřeného penzionu 

U Klášterní studny, do kterého se sjíždějí první hosté. Majitelé se snaží, aby se všichni cítili příjemně, i když 

každý si s sebou přivezl spoustu problémů.   

První části představní jednoznačně vládne postava nesnesitelné paní Boylové v podání skvělé Reginy 

Rázlové, a ta se také stane první obětí vraždy. Dům je kvůli sněhové vánici odříznutý od okolního světa, 

takže je jasné, že vrahem je jeden z obyvatel penzionu. Každý podezírá každého a všichni skrývají nějaké 

tajemství z minulosti. Kdo je skutečný vrah už členové našeho Klubu mladých diváků vědí a vy ostatní 

můžete zajít do divadla nebo si přečíst scénář této hry. 

        Mgr. Simona Procházková 

 

5 



 

 

6 

Fotosoutěž oslavuje bohaté dějiny Prahy 
Žákovský parlament v květnu uspořádal fotografickou soutěž, druhou v tomto školním roce, tentokrát 

na téma „Praha a její historie“. Praha známá svou úžasnou architekturou a historickými památkami poskytla 

pro začínající fotografy ideální kulisu. Žáci 5. až 9. tříd byli vyzváni, aby zachytili podstatu slavné minulosti 

města. Fotografie byly posuzovány podle kreativity a technických dovedností. Odborná porota se skládala 

z učitelů a žáků „parlamenťáků“. Autorkou vítězné fotografie se stala Alexandra Cerhová, žákyně 6. třídy. 

Co si o soutěži myslí žákyně Magdaléna Koppová? 

„Letošní fotosoutěž mě zaujala hlavně díky tématu. Nejdříve jsem si říkala, že na takové téma nejde nic 

vyfotit, že nemám žádný nápad, co by do něj seděl. Ale jednou mě to napadlo. A tak jsem šla vyfotit 

Staroměstskou radnici a fotosoutěž jsem si moc užila.“ 

         Mgr. Melita Podhola 

 

NOVINKY OD NÁS 

Alexandra Cerhová Karolína Kůželová 

Magdaléna Koppová Nikola Šamonilová Nikola Šamonilová 



 

7 

Recitační soutěž Come and show 
 Dramatický kroužek v anglickém jazyce vyjel naši školu reprezentovat na celopražskou recitační 

soutěž Come and show. Mladší žáci vystoupili na soutěži 26. března s představením Head, Shoulders, Knees 

and Toes a s muzikálem Halloween. V kategorii Starter žáci vybojovali ocenění TOP – 1. místo. Na tento 

úspěch navázali hned druhý den naši starší herci se svou scénkou At the doctor’s, kteří se taktéž umístili 

v nejlepší kategorii TOP – 1. místo.  

        Mgr. Marie Minaříková 

 

NOVINKY OD NÁS 

Rostliny v naší škole 
 Naše škola se může právem pyšnit záplavou nádherných rostlin. Nyní mám na mysli vnitřní prostory, 

i když dlužno dodat, i v okolí budovy je spousta zeleně. Ve třídách a hlavně na chodbách jsou rozmístěny 

květináče a truhlíky s rozmanitými rostlinami. Některé rostliny jsou dekorativní svými nádhernými, pestře 

zbarvenými a různě tvarovanými listy, jiné se nám za naši společnou péči odměňují v podobě bohatých 

květů. 

 Při pracovních činnostech žáci 7. B a 7. C využili moderních digitálních technologií, aby vytvořili 

popisy rostlin. Na květináčích a truhlících tak můžeme najít štítky s latinskými a českými botanickými názvy. 

Ale nejen to, žáci vymysleli pro rostliny i přezdívky – zkuste třeba odhadnout, která rostlina dostala 

přezdívku Tchyně ….. (samozřejmě se jedná o rostlinu s vžitým českým názvem tchynin jazyk). Do 

vytváření štítků se žáci pustili s takovou vervou, že nezůstala ušetřena od popisu ani konev na zalévání. 

        PaedDr. Zuzana Šimková 
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Rok české hudby jsme si připomenuli i na Křimické 
 Učitelský sbor 26. března 2024 zahájil tradiční velikonoční zpívání v atriu naší školy. Vystoupení se 

zúčastnili také naši prvňáčci se svými lidovými tanečky, děti ze školní družiny, žáci 2. stupně a školní 

pěvecký sbor. 

 Letošní zpívání mělo dva důležité momenty. Tím prvním bylo vystoupení nově vzniklého školního 

pěveckého sboru, který jako zájmový kroužek pracuje ve škole teprve od února a měl svou premiéru. Sbor 

vede slečna Ludmila Dolejší a slečna Ema Podskalská. 

 Tím druhým momentem je celý tento rok 2024 – Rok české hudby. Každý rok končící na číslici čtyři 

má v české hudbě zvláštní význam, protože na tyto roky připadají výročí narození, úmrtí nebo vytvoření 

stěžejních děl nejvýznamnějších českých skladatelů. Významná jsou výročí 200 let od narození Bedřicha 

Smetany, 170 let od narození Leoše Janáčka, 120 let od úmrtí Antonína Dvořáka a například 100 let od 

narození Jiřího Šlitra.  

 

NOVINKY OD NÁS 

Česká hudba v různých svých podobách se prolínala všemi žákovskými vystoupeními. Hudba vychází 

z folklóru, z lidových tradic a byla vždy provázena zpěvem a tancem.  Má velký edukativní význam, má 

smysl se ve škole těmto národním tradicím věnovat a dětem je předávat. 

První příležitostí, kde mohli naši zpěváci a tanečníci předvést své zpěvy a tance, bylo velikonoční setkání 

Prahy 15 na Veronském náměstí. I když nám počasí příliš nepřálo, premiéra se dětem povedla a sklidila 

velký úspěch. 

 Velikonočním zpíváním na naší škole se jen podtrhla píle a snaha našich dětí.  

Děkujeme všem paním učitelkám, které se podílely na tvorbě velikonočního zpívání, a všem rodičům, kteří 

naši školu podporují a aktivně se zapojují do dění v Křimické. 

 Velikonoční tržnice byla důkazem toho, že když se síly spojí, dokáží se vytvořit krásná díla, jejichž 

koupí se dá přispět na aktivity, které si děti mohou se svými spolužáky ve třídě užít. 

      Mgr. Ivana Heboussová a Mgr. Jana Rusňáková 
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Den bez aktovek 
„Březen - za kamna vlezem,” praví lidová pranostika. Venku to letos v tento čas skutečně moc jarně 

nevypadalo, a tak se žáci prvního stupně rozhodli zpestřit si první jarní den netradiční akcí „Den bez aktovek”. 

Fantazii se meze nekladly, každý to pojal po svém. Někteří si přinesli učení v kufru, jiní v kýblu či v přepravce na 

mazlíčka. Hned se šlo do školy radostněji. Ovšem vynést cestovní kufr po schodech do druhého patra nebyl 

vůbec lehký úkol. Tento den se opravdu vydařil a na památku si všichni své nápady zvěčnili společným fotem. 

Posuďte sami, milí čtenáři, jaké legrační nápady žáci měli. 

         Mgr. Dagmar Pacáková 

 

NOVINKY OD NÁS 

Komenský a my 
 Literárně historickou a výtvarnou soutěž Komenský a my jsem absolvovala již potřetí a musím uznat, že 

patří mezi mé srdcové záležitosti. Tento rok jsem finále prožila celé v Brandýse nad Orlicí, konkrétně celé tři dny. 

Na mne i ostatní soutěžící čekaly dny plné vzdělávacích aktivit, výjezdů, ale také nás čekal a neminul obávaný 

test znalostí na J. A. Komenského. Tento rok byl zdigitalizován a musím uznat, že byl poměrně lehčí. Po testu nás 

čekala beseda, kde jsme si o něm mohli promluvit s odborníky a porotou. Sice jsem se neumístila v předních 

řadách ve výsledcích soutěže, ale jsem pyšná, že držím již třetím rokem místo finalistky. Je to pro mne ocenění 

mé práce, kterého si vážím. Bohužel další roky již nebudu soutěžit v kategorii B, ale posunu se do 

středoškolského C, kde již bude konkurence vyšší. 

 Všem píšícím a literárním nadšencům bych soutěž srdečně doporučila. 

                                  Karolína Karschová a Mgr. Petra Henderson  

Anketa – nejlepší divadelní představení s KMD? 
 Letos jsme s naším Klubem mladých diváků vyrazili na čtyři představení. Divadelní sezónu jsme zahájili 

návštěvou představení oblíbeného akrobatického divadla, skvělého souboru Losers Cirque Company. Jako 

druhé jsme zhlédli ikonické dílo Aloise Jiráska, 112 let starou Lucernu, která se stala divadelní událostí sezóny. 

Za třetí představení jsme zvolili super moderní ztvárnění Shakespearova dramatu Romeo a Julie v Divadle ABC, 

se Zdeňkem Piškulou v hlavní roli. A poslední inscenace na závěr? Zavítali jsme do Divadla na Vinohradech na 

adaptaci nejslavnější detektivky všech dob, Past na myši od Agathy Christie. A které divadelní představení se 

našim mladým divákům líbilo nejvíc? Zvítězila Agatha Christie! 

         Mgr. Petra Henderson 
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Inscenace v anglickém jazyce u nás ve škole 
Dne 7. března na naši školu zavítala společnost The Bear Theatre, s kterou k naší vzájemné 

spokojenosti již několik let spolupracujeme. Herci si připravili pro všechny třídy druhého stupně interaktivní 

divadelní představení v anglickém jazyce.  

Žáci šestých a sedmých tříd se zúčastnili podívané s názvem „Where is Andrew McStag?“ Stali jsme 

se svědky příběhu zmizelého studenta, kterého jsme se pokoušeli společně s detektivem vypátrat, což se nám 

na závěr společnými silami podařilo. Během představení jsme se nejen setkali se širokou škálou postav, ale 

rovněž jsme měli možnost si nenásilnou formou osvěžit znalosti gramatiky, zvláště užití modálních sloves.  

Osmé a deváté třídy zhlédly „The History of England – part 1“, herci žákům zábavnou formou nastínili 

historické události Anglie od doby Římanů po vládu královny Alžběty I. 

Žáci se se zájmem zapojovali a zpestřili si tak zábavnou formou jazykovou výuku. 

       Mgr. Petra Nedvědová a Mgr. Melita Podhola 

NOVINKY OD NÁS 

Soutěž v angličtině pro páťáky, ukázka dovedností a nadšení 
 Dne 21. března 2024 se už tradičně, v prostorách Základní školy s rozšířenou výukou jazyků 

Bronzová, uskutečnila jazyková soutěž „Go ahead with English“. Tato soutěž je určená pro žáky pátých tříd 

základních škol. 

 Své znalosti angličtiny si v zábavných jazykových testech ověřili Klára Bohuslavová, Šimon 

Procházka, Marek Janeček a Anna Matoušková. Testovali své dovednosti v komunikaci a gramatice. Akce 

byla plná nadšení, učení a zdravého soutěživého ducha. Vyzvala žáky, aby prokázali své znalosti anglických 

gramatických pravidel prostřednictvím písemných testů a interaktivních kvízů. Vystoupení soutěžících 

zdůraznilo nejen jejich jazykové schopnosti, ale také jejich rostoucí sebevědomí ve veřejném projevu. Jejich 

schopnost plynule konverzovat, efektivně komunikovat a ovládat gramatiku v tak mladém věku je 

chvályhodná.  

 Tato akce nepochybně vyvolala mezi účastníky větší zájem o anglický jazyk a položila pevný základ 

pro jejich budoucí studium angličtiny. Gratulujeme a děkujeme za reprezentaci naší školy! 

       Mgr. Melita Podhola 
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NOVINKY OD NÁS 

Kyberšikana pod lupou: Žáci se učí, jak se bránit digitálním hrozbám 
Dne 5. dubna se na naší škole uskutečnil preventivní program zaměřený na problematiku kyberšikany, 

určený pro žáky 6. a 8. ročníků. Tento program byl organizován ve spolupráci s odborníky z organizace E-bezpečí, 

která se dlouhodobě věnuje problematice bezpečnosti na internetu. Cílem akce bylo nejen informovat žáky o rizicích 

spojených s kyberšikanou, ale také jim poskytnout praktické rady, jak se tomuto nebezpečí bránit a kam se v případě 

potřeby obrátit. 

Program byl rozdělen do dvou částí, během nichž lektoři žákům vysvětlili, co to vlastně kyberšikana je, jaké formy 

může mít a jaké důsledky může mít pro oběť i agresora. 

Lektoři žákům zdůraznili především několik klíčových kroků, jak se kyberšikaně bránit: 

1. Nereagovat na provokace: Ignorovat útočníka často vede k tomu, že ztratí zájem. 

2. Blokovat a hlásit: Využívat možnosti blokování a hlášení nežádoucího obsahu na sociálních sítích. 

3. Zachovat důkazy: Uchovávat kopie urážlivých zpráv nebo screenshoty, které mohou posloužit jako důkazy. 

4. Ochrana osobních údajů: Pečlivě zvažovat, jaké informace o sobě sdílíme na internetu. 

Důležitou součástí programu byla i informace o tom, kam se mohou žáci obrátit, pokud se setkají 

s kyberšikanou. Organizace E-bezpečí nabízí pomoc a poradenství, a to nejen obětem kyberšikany, ale i jejich 

rodičům a pedagogům. Žáci byli informováni o možnosti využít online poradny E-bezpečí, kde mohou získat 

rychlou a odbornou pomoc. 

Celý program hodnotili všichni velice pozitivně. Žáci ocenili zejména praktické rady a konkrétní příklady 

z praxe, které jim lektoři předložili. Mnozí z nich si uvědomili, jak snadno může dojít k situacím, kdy se sami mohou 

stát obětí nebo svědkem kyberšikany, a získali cenné znalosti, jak v takových situacích správně jednat. 

         Mgr. Lucie Klenovcová 

 

Srdíčkové dny 
 Naše škola se každoročně, už mnoho let několikrát do roka, zapojuje do 

charitativní veřejné sbírky společnosti ŽIVOT DĚTEM, o.p.s. 

 Výtěžek z prodeje je vždy určen na pomoc vážně nemocným dětem, které 

jsou stabilně odkázány na domácí péči svých rodičů. Nakupují se různé 

rehabilitační a zdravotní pomůcky, např. speciální výživa, rehabilitační pobyty, 

kupují se invalidní vozíky, hradí se zdravotnický materiál, zdravotní kočárky 

a další pomůcky a věci, které jsou nutné k péči pro tyto děti.  

 Vše slouží k usnadnění nezbytné celodenní péče, kterou si stav dětí 

vyžaduje. Každá sbírka bývá "podepřena" konkrétním příběhem. V letošní jarní 

sbírce to byl příběh malé Eminky. Její maminka zůstala na všechno sama. Její 

osobní život je velmi pohnutý. Navíc zjistila, že její holčička trpí tzv. 

Othaharovým syndromem. Ten se projevuje častými epileptickými záchvaty, které 

poškozují mozek. Eminka je jako hadrová panenka. Její maminka s ní rehabilituje. 

Všichni doufají v zázrak. 

  

 

 

Naše děti a zaměstnanci školy si zakoupili v jarních Srdíčkových dnech magnetky se zvířátky, záložky do knížky, 

hlavolamy a propisovačky za celkovou částku 3 273 Kč. Může nás těšit, že jsme přispěli nejenom malé Emince, ale 

všem dětem a rodičům, které ŽIVOT DĚTEM podporuje. Náš celkový letošní příspěvek ŽIVOTU DĚTEM činil 

12 909,-Kč. 

         Mgr. Květa Nekolová 
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Čeština jako cizí jazyk? 
Mně se tam víc líbí víc měkké “íčko”. Já tam tu čárku cítím. Jasně, že to “á” je dlouhé. Ale co cizinec? 

Ten se jazykovým citem může v češtině řídit jen stěží. Místo druhého cizího jazyka - němčiny - mají žáci 

s odlišným mateřským jazykem na druhém stupni předmět s názvem „čeština jako druhý jazyk”. A nejen v rámci 

něj ušli dlouhou cestu, na které se zase o kousek přiblížili osvojení si schopnosti rozumět, mluvit a psát správně 

česky. Jejich způsob osvojení si češtiny je jiný a komplikovanější než ten náš, v mnohém se podobá výuce 

jakéhokoliv cizího jazyka.  

Celých deset měsíců jsme se tedy učili slovíčka i gramatiku, konverzovali jsme, četli krátké texty a tvořili 

naše vlastní. Z témat, která nás provázela, mělo, jak jinak, největší úspěch jídlo :-) Vznikl tak například jídelní 

lístek ideální restaurace a světlo světa spatřil i jeden velmi netradiční recept na pelmeně. Profese a povolání jsme 

si předváděli jako pantomimu, zvířata z celého světa hádali podle popisu spolužáků. No a hry, ty nás baví moc. 

Někdy soutěžíme v Kahootu každý sám za sebe, jindy v malých skupinkách, ale nejčastěji jsme všichni jeden 

tým, jen naše společná znalost či dovednost nás posouvá do další úrovně.  

Milé žákyně a žáci - cizinci - těším se na naše další společné putování za českým jazykem.  

         Mgr. Miroslava Veselá 

 

NOVINKY OD NÁS 

Svět knihy 2024 
 Osmé a deváté třídy se 24. května vypravily na knižní veletrh a literární festival Svět knihy 2024 na Výstaviště 

v Holešovicích. Množství sálů, pojmenovaných podle známých českých spisovatelů, nabídlo spoustu zajímavých 

programů. Probíhaly křty knížek, diskuze se spisovateli (např. Lukáš Pavlásek), dílny tvůrčího psaní (např. Klára 

Smolíková), workshopy (např. v sálu Heleny Zmatlíkové Velké knižní dobrodružství Aneb jak se dělá knížka), 

autogramiády (např. Daniela Krolupperová, Renáta Fučíková, John Boyne) a jiné.   

 Pro žáky to byla poučná zkušenost a někteří využili možnosti zakoupit si zde knihy, které je zaujaly. 

    Mgr. Petra Henderson, Mgr. Květa Nekolová, Mgr. Jan Salač 

 

 O veletrhu Svět knihy jsem si původně myslela, že to není nic pro mě, protože nejsem moc velký čtenář. Ovšem 

stačila chvilka, kdy jsme prošli jen pár stánků a hned jsem změnila názor. Zjistila jsem, že tento veletrh knih není jen 

pro lidi, kteří mají rádi knihy s dějem, ale i pro lidi, kteří si rádi přečtou knížky o cestování do cizích zemí, zajímají se 

o exkurze do světa přírody nebo chtějí odhalovat souvislosti historie či snad zkoumat různá odvětví fyziky a chemie. 

Zkrátka jsem si to tam moc užila a návštěvu Světa knihy bych doporučila každému. 

         Magdalena Koppová, 9. A 
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Přírodovědné akce na 2. stupni v 2. pololetí = zábava a poučení v jednom 
 

Kvízová stezka ke Dni Země 
 V budově naší školy jsme společně s kolegyní M. Součkovou připravili kvízovou stezku ke Dni Země. Na 

jednotlivých stanovištích si žáci otestovali své znalosti a schopnosti, jak správně třídit odpad, jak minimalizovat 

spotřebu energie a jak chránit životní prostředí. Potěšil nás velký zájem a úspěšné řešitele zas jednička a drobná 

odměna na závěr. 

Výlet do Koněpruských jeskyní 
 V rámci výuky o paleontologii a geologii zorganizovala kolegyně Součková pro 9. A výlet do Koněpruských 

jeskyní. Během této exkurze se žáci zabývali krasovými jevy, pozorovali formace v jeskyních a diskutovali o jejich 

vzniku. Navíc se dozvěděli zajímavosti o životě netopýrů, kteří v jeskyních žijí. A jako bonus mohli sbírat 

zkameněliny a lépe poznat historii naší planety. 

Návštěva Muzea hygieny v Drážďanech 
 Sedmý ročník se vydal na výlet do Drážďan, kde navštívil historické centrum i Muzeum hygieny. Toto 

muzeum nabízí fascinující pohled na lidské tělo, zdraví a hygienu. Žáci se dozvěděli o historii lékařství, hygienických 

praktikách a mnoha zajímavostech. Kromě toho si prohlédli výstavu Amazonia, která je věnována tropickému 

pralesu. Byla to skvělá příležitost pro žáky rozšířit své znalosti a zároveň si užít výlet. 

 

NOVINKY OD NÁS 

Třídenní výlet do Salzburska 
 Zúčastněným žákům 9. ročníku poskytl výlet jedinečnou příležitost prozkoumat horskou krajinu, která je 

výsledkem milionů let trvajícího alpínského vrásnění a modelování ledovci. Pohled na tyto přírodní divy nejenže 

rozšířil jejich obzory, ale také přispěl k hlubšímu pochopení geologických procesů, které formují naši planetu. 

 Přímo v Salzburku navštívili naši žáci přírodovědné muzeum Haus der Natur, kde se mohli dozvědět více 

o místní flóře a fauně, o historii života na Zemi, o tajemstvích vesmíru, podmořském světě, a dokonce i o nejnovějších 

technologických vynálezech. 

 V Berchtesgadenu se naše skupina ponořila do historie a současnosti těžby soli v solném dole. Zjistili jsme, 

jak se ložisko soli uprostřed hor vytvořilo a jak se metody těžby vyvíjely od tradičních postupů až po moderní 

technologie. 

Hodiny moderní chemie 
  Zpět ve škole jsme pokračovali v našem přírodovědném dobrodružství Hodinami moderní chemie, které vedli 

lektoři z Vysoké školy chemicko-technologické. Osmý ročník se věnoval sérii experimentů zaměřených na teplotní 

jevy, zatímco devátý ročník sledoval demonstrace přeměny energií. Tyto praktické lekce poskytly žákům cenné 

zkušenosti a pochopení základních chemických principů a jejich aplikací v reálném světě. 

         Mgr. Kamila Merxbauerová 

 



 

14 

Návštěva Drážďan 
 Německý jazyk se na naší škole vyučuje už od šesté třídy. Běžnou výuku se snažíme žákům zpestřit 

i různými výlety do německy mluvících zemí. Žáci si tak mohou trochu vyzkoušet němčinu v praxi a ještě se 

naučí něco nového o zemi, kde se tímto jazykem mluví. A tak jsme se 26. dubna vydali se sedmými třídami 

do Drážďan. 

 Nejprve jsme si prohlédli expozici Panometer, což je bývalý plynojem v městské části Reick, který 

od roku 2006 slouží jako výstavní hala pro panoramatické obrazy rakouského umělce Yadegara Asisiho. My 

jsme tentokrát obdivovali působivé, v měřítku 1:1, 106 metrů dlouhé a 27 metrů vysoké panorama 

brazilského deštného pralesa. Poté jsme pokračovali do historického centra Drážďan, kde si naši žáci 

vyzkoušeli roli průvodců. Ve škole si ve skupinách připravili informace o některých památkách a 7. A 

zvládla krátké prezentace dokonce i v němčině. 

 

NOVINKY OD NÁS 

 Prohlídku města jsme začali u nejslavnějšího komplexu Drážďan  - Zwingeru. Prošli jsme kolem 

státní opery Semperoper a barokního kostela Hofkirche. Nemohli jsme minout i 102 metrů dlouhý nástěnný 

obraz Fürstenzug, znázorňující průvod saských panovníků, či zámecký komplex Residenzschloss, kde je 

uložena kolekce královských klenotů, drahokamů, broží a cenných figurek. Z Brühlsche Terrasse jsme viděli 

řeku Labe, která Drážďany protéká.  Procházku jsme ukončili u barokního kostela Frauenkirche, který 

vévodí panoramatu Drážďan. Následovala pauza, abychom doplnili energii a mohli pokračovat do „Muzea 

hygieny“, které nabízí zajímavé informace o lidském těle. Velká část výstavy je interaktivní, a tak byla 

možnost si spoustu exponátů vyzkoušet. 

Čas vyměřený pro návštěvu Drážďan však utekl jako voda a nezbylo nic jiného, než se vydat na cestu domů. 

Počasí nám přálo a myslím, že jsme si všichni výlet užili. 

                                    Kateřina Bártová, Mgr. Zuzana Piherová, Mgr. Lucie Klenovcová a Bc. Pavel Šíp 
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Konverzační soutěž v anglickém jazyce 
Předposlední únorový den se opět nesl v duchu 

soutěžení. Tentokrát se žákyně Anna Dubecká z 9. B a Alžběta 

Marešová ze 7. A vydaly na ZŠ Nad Přehradou, kde se 

uskutečnilo obvodní kolo Konverzační soutěže v anglickém 

jazyce.  

Děvčata porovnala své síly s dalšími vítězi školních kol. 

Soutěžilo se jak v poslechových dovednostech, tak 

v porozumění psanému textu. Nechybělo ani ověření znalostí 

rozmanitých gramatických jevů. V ústní části hovořili soutěžící 

před porotou o tématu, které si vylosovali. Troufám si tvrdit, že 

kategorie šestých a sedmých tříd byla letos lehce v nevýhodě, 

jelikož žáci základních škol soutěžili společně se studenty 

odpovídajících ročníků víceletých gymnázií. 

Oběma děvčatům děkujeme za reprezentaci školy 

a Aničce Dubecké, jíž se podařilo v silné konkurenci obstát 

a vybojovat vynikající 1. místo, srdečně gratulujeme! 

   Mgr. Petra Nedvědová 

 

NOVINKY OD NÁS 

Krajské kolo Konverzační soutěže v anglickém jazyce 
Po skvělém úspěchu v obvodním kole se 20. března 2024 Anička Dubecká z 9. B zúčastnila krajského 

kola Konverzační soutěže v anglickém jazyce na ZŠ Filosofská. Statečně bojovala ve velké konkurenci, 

a přestože se neumístila na stupních vítězů, je její účast obrovským úspěchem naší školy. 

         Bc. Valérie Kim Wymarová 

 

English Challenge – 2. ročník 
Druhý květnový den se na Křimické soutěžilo. Své znalosti a dovednosti v anglickém jazyce porovnali 

žáci 5. tříd ze škol Prahy 15. Naše pozvání přijaly tyto školy: ZŠ Veronské náměstí, ZŠ Nad Přehradou, ZŠ 

Hornoměcholupská, ZŠ Kutnohorská a ZŠ Hostivař. Pod záštitou ÚMČ Prahy 15 se uskutečnil již 2. ročník 

soutěže English Challenge.  

Prioritou soutěže je její rozmanitost. Naším cílem je, aby se děti nejen poučily, ale rovněž pobavily 

a navázaly nová přátelství, což se nám, pevně věříme, podařilo.  

Začali jsme zvesela a svižně poslechem písně Everything at once. Následoval písemný test, který byl 

zaměřen na porozumění textu a na gramatické znalosti, jež jsou obsahem učiva 5. ročníku. Pokračovali jsme 

opět hravou formou, konkrétně dvěma online aktivitami v aplikaci Wordwall. „Hraní“ jsme ukončili řešením 

přesmyček zaměřených na slovesné tvary, což nebyl úkol úplně snadný, jak by se na první pohled mohlo zdát. 

Jazyková soutěž, jejíž součástí by nebyla konverzace a ověření komunikačních dovedností, by nebyla 

jazykovou soutěží v pravém slova smyslu. Žáci si po vylosování náhodného partnera a komunikační situace 

společně připravili scénář, který následně po vzájemném představení se porotě i prezentovali. 

 

Výsledky English Challenge 2024 – celkem 24 účastníků: 

1. ZŠ Nad Přehradou  

2. ZŠ Hostivař 

3. ZŠ Nad Přehradou 

4. ZŠ Křimická – Kryštof Hemelík 5. B 

5. ZŠ Křimická – Štěpán Zeman 5. A 

6. ZŠ Nad Přehradou 

Všem našim žákům děkujeme za reprezentaci a skvělé výsledky. Jsme rády, že se z English Challenge 

postupně stává tradice, kterou ÚMČ Prahy 15 podporuje, a budeme se těšit na další klání. 

 Mgr. Jana Rusňáková, Mgr. Petra Nedvědová a Mgr. Melita Podhola 
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Konverzační soutěž v německém jazyce - obvodní kolo 
Tak jako v předchozích letech, i letos jsme navázali na naše školní kolo, které se konalo v lednu a ze 

kterého nám vzešli vítězové v obou kategoriích, které jsme přihlásili do obvodního kola. 

 Obvodní kolo tradičně organizovalo gymnázium Omská dne 29. února 2024. V obvodním kole byli 

oba naši vítězové školního kola úspěšní a na svoje výkony mohou být právem hrdí. 

 Daniel Ludwig ze 7. C se ve své kategorii, která již není dále postupová, umístil na nejvyšší příčce, 

na skvělém 1. místě. Musel obstát při porozumění poslechovému a čtenému textu. Poté s porotou 

konverzoval na jedno z vybraných témat. V této kategorii jsou to základní témata o rodině, škole, koníčcích, 

nakupování, popisu dne apod.  

 Lukáš Fiala z 8. B naši školu reprezentoval již v kategorii starších žáků, která je už pochopitelně 

náročnější co do počtu konverzačních témat a porota je již přísnější při hodnocení vyjadřovacích schopností, 

použití slovní zásoby a využití gramatiky. I když je Lukáš v osmé třídě, dokázal se mezi ostatními 

soutěžícími, většinou deváťáky, velmi dobře prosadit a vybojoval výborné 3.  místo. Do krajského kola sice 

postupuje jen ten první, ale Lukáš získal cenné zkušenosti a může být hrdý na svůj výkon. 

Každý rok o soutěžení v němčině projevují naši žáci zájem. Každý rok naši školu reprezentují žáci 

v obvodních, a i vyšších kolech konverzační soutěže. Každý rok zaznamenáváme úspěchy. Máme z toho 

vždy velkou radost a je to především důkaz, že má výuka dalšího cizího jazyka na naší škole smysl.  

Wir gratulieren unseren Schülern und Jungs, wir sind stolz auf euch! Nun so weiter!!!   

         Mgr. Jana Ludwig 

NOVINKY OD NÁS 

Soutěž Požární ochrana očima dětí a mládeže na 2. stupni naší školy 
 Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska pořádá každoročně pro žáky tuto literární, výtvarnou 

a počítačovou soutěž. Žáci 2. stupně se školního kola účastní skoro všichni. Výtvarná část soutěže je 

rozdělena do dvou kategorií, pro žáky 6. - 7. ročníků a 8. - 9. ročníků. Vybírat výkresy do obvodního kola je 

vždy velmi těžké. Většina prací je moc pěkně zpracována. Poslat všechny však bohužel není možné.  

Ze všech prací, které jsme s paní učitelkou Henderson vybraly, zaujaly porotu Sdružení hasičů Čech 

a Moravy práce Elen Černé, která se v kategorii 6. – 7. ročníků umístila na krásném 2. místě a práce 

Viktorie Čihákové, která v téže kategorii obsadila 3. místo. V kategorii starších žáků se na velmi pěkném 

3. místě umístil Jan Kosík z 9. B. 

GRATULUJEME všem vítězům i zúčastněným této soutěže. A těšíme se na další ročník. 
Mgr. Květa Nekolová a Mgr. Petra Henderson 
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Matematické soutěže na ZŠ Křimická  
Ve druhém pololetí se tradičně konal Matematický klokan, další část Matematické olympiády (školní 

a obvodní kolo pro kategorii Z6, Z7 a Z8), Pangea a Zdatný matematik.  

I letos k nám doskákal Matematický klokan a téměř všichni žáci naší školy se přidali 22. 3. 2024 

k milionům soutěžících z více než 60 zemí celého světa sdružených v asociaci Kangourou sans frontières. 

Soutěží se ve všech krajích naší republiky v jednom termínu, takže žáci a studenti absolvují školní, oblastní, 

republikové a vlastně i mezinárodní kolo ve své lavici. Tentokrát si zasoutěžilo 425 našich žáků. V rámci 

naší školy se nejlépe umístili v kategorii Cvrček (2. a 3. ročník): Elena Spurná 3. B, v kategorii Klokánek 

(4. a 5. ročník): Klára Navrátilová 5. A, v kategorii Benjamín (6. a 7. ročník): Michaela Benešová 7. C 

a v kategorii Kadet (8. a 9. ročník): Sabina Vítová 9. A. 

Obvodní kolo Matematické olympiády v kategoriích Z6, Z7 a Z8 opět proběhlo 3. 4. 2024 tradičně 

na ZŠ Kodaňská. Letos se mezi úspěšnými řešiteli v této nejtěžší matematické soutěži umístili: v kategorii 

Z6 Emma Dvořáková z 6. A a v kategorii Z7 Anna Šebelová ze 7. C. 

Školní kolo soutěže Pangea proběhlo v únoru 2024 a zúčastnilo se ho 386 žáků. Jedná se 

o matematickou soutěž pro žáky (1+3). až (101). ročníků. Finálové kolo za rok 2024 je plánované na 14. 6. 

2024. Letos do finálového kola postoupil Jan Kuchta z 5. B, nicméně i výsledky některých žáků 

celorepublikově nebo v kraji jsou skvělé. Celkový počet soutěžících byl 80 470 žáků ze 1003 škol. Z Prahy 

to bylo 15 590 žáků ze 139 škol. Tentokrát první místa na škole získala: v 6. ročníku Julie Kadlecová z 6. A 

a Ema Brožová z 6. B, v 7. ročníku Lukáš Línek ze 7. B, v 8. ročníku Vojtěch Coufal z 8. B a Michaela 

Machačová z 8. C, v 9. ročníku Anna Dvořáková z 9. C.  

V soutěži Zdatný matematik nás 13. 3. 2024 na ZŠ Veronské náměstí skvěle reprezentoval z 5. A 

Štěpán Zeman (3. místo v kategorii 5. ročníku), z 5. B Jan Kuchta (2. místo v kategorii 5. ročníku), z 6. A 

Emma Dvořáková (1. místo v kategorii 6. ročníku), z 6. B Anežka Hadravová (1. místo v kategorii 

6. ročníku), z 6. C Barbora Bělohlávková (1. místo v kategorii 6. ročníku), ze 7. C Damián Benda (2. místo 

v kategorii 7. ročníku), z 8. A Linda Mařincová (3. místo v kategorii 8. ročníku), z 9. A Sára Zavřelová 

(1. místo v kategorii 9. ročníku) a z 9. B Kryštof Hájek (2. místo v kategorii 9. ročníku). 

Všem šikovným počtářům děkujeme za účast a reprezentaci a těšíme se na jejich další matematické 

úspěchy. 

                   Mgr. Jaroslava Sýkorová 

 

Podruhé v krajském kole 
Loňský ročník zeměpisné olympiády přinesl velmi milé překvapení. Naše škola měla 

v celopražském kole hned dvojitou reprezentaci. Všichni ale víme, že zopakovat úspěch je vždy o něco 

těžší. Bylo krásné sledovat, že i v letošním ročníku zeměpisné olympiády se Křimická neztratila a do 

krajského kola poslala svou soutěžící. Alžběta Marešová ze 7. C dominovala v obvodním kole a podruhé za 

sebou naši školu reprezentovala na krajském kole. Alžběta potvrdila kvalitní orientaci v atlase, úplně ji ale 

nesedl test ze zeměpisných znalostí. Přestože 13. místo v Praze možná nevypadá nikterak slavně, jedná se 

o skvělý úspěch! Sluší se pogratulovat, poděkovat za reprezentaci školy a popřát hodně štěstí do budoucna. 

Mám takový pocit, že jsme na kraji nebyli naposledy, a tak se již teď může těšit na příští ročník. 

          Bc. Pavel Šíp 
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Sedmáci jako průvodci Prahou 
 V dubnu mě oslovila paní učitelka Piherová, jestli bych s ní a s její třídou 7. B chtěla jít na 

procházku Prahou. Pozvání jsem přijala velmi ráda.  

Žáci byli rozděleni do skupin a každá skupina si měla připravit informace o zvolené památce.  

Tramvají č. 22 jsme dojeli na Pohořelec. Na vyhlídce za Strahovským klášterem jsme si řekli několik 

obecných informací o Praze a pokochali se pohledem na její nádherné historické centrum. Pak už nás 

Prahou prováděli sami žáci.  

 První zastávkou bylo Loretánské náměstí, kde se nachází Černínský palác a nádherná barokní 

Loreta. Pokračovali jsme přes Nový Svět. Došli jsme až na Hradčanské náměstí – tam jsme před branou do 

Pražského hradu zkontrolovali Hradní stráž. Na třetím nádvoří jsme si vyslechli informace o gotické 

katedrále svatého Víta. Býčím schodištěm jsme sestoupili do jižní Královské zahrady a prohlédli si ještě 

jednou stověžatou Prahu z jiné strany. Naši procházku jsme zakončili na schodišti v části Rajské zahrady 

a samozřejmě jsme se i společně vyfotili. Místo pro naši společnou fotku jsme si „vypůjčili“ od pana 

prezidenta Pavla. Dozvěděli jsme se totiž, že na místě, které jsme si pro fotku vybrali, se pan prezident 

pravidelně fotí s jednotkou Hradní stráže.  

 Úplně na závěr jsme přes Nové zámecké schody zamířili ke Karlovu mostu. Poseděli jsme na 

lavičkách na Kampě, lehce posvačili a opět tramvají č. 22 zamířili ke škole. Myslím, že se nám procházka 

povedla, a domluvili jsme se, že si výlet do centra znovu zopakujeme.  

       Kateřina Bártová a Mgr. Zuzana Piherová 

 

Kultura ve školní družině 
Pohádek je velká spousta, a když lidé přišli na to, že je mohou zapisovat, vznikly pohádkové knížky. 

A ty máme všichni moc rádi, že ano?  Jednu takovou pohádku v knížce pro nás přijel v polovině dubna 

zahrát pan Hrubec. Pohádka se jmenovala „O princi z knížky“ – pohádka zahrnovala vyprávění, hraní 

s loutkami a kouzla.  Jedná se o klasickou veselou pohádku o lásce a souboji dobra se zlem, v níž nechybí 

princezna, princ, sudička, král s královnou, čaroděj a čert. Zajímavá je zejména svojí výtvarnou složkou. 

Celá scéna je tvořena obrovskou knihou a kulisy se mění tím, že se v knize listuje.  

Děti pohádky pana Hrubce vždy vtáhnou do děje a nesmírně si užívají každé slovo. Velice se těšíme 

na další krásné, zábavné, ale i poučné pohádky. 

                                                                                             Lenka Rašínová, DiS 
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Pekaři ze školní družiny 
Přípravy na Velikonoce vrcholily. Všechny děti pilně nacvičovaly písně a tance na jarní besídku, vyráběly 

dekorace do tržnice a nás z 2. A čekalo pečení tradičních jidášů – ptáčků. Paní vedoucí jídelny Eva, kuchař a kuchařky 

nám připravili kynuté těsto na ptáčky. Teď už bylo jenom na nás, jak se s tímto úkolem vypořádáme. Paní Eva nám 

ukázala, jak z těsta vyválíme a zamotáme ptáčka.  Užili jsme si spoustu legrace, zprvu se některým z nás moc 

nedařilo, ale nakonec jsme všichni pracovali jako zkušení pekaři. Jidáše, tedy naši ptáčci, se podařili na výbornou. Ten 

den se téměř všechny prodaly na tržnici, a to byla pro nás největší odměna. Výtěžek z jarní tržnice děti ze školní 

družiny věnovaly jako příspěvek na další herní prvek. 

Díky celému kolektivu školní jídelny se celá akce krásně podařila. 

                                                                                                       Marta Pospíšilová 

 

Vystoupení v CSOP Parmská 
Po našem úspěšném veřejném vystoupení jsme se s dětmi domluvili, že bychom mohli předvést naše pěvecké 

a taneční umění v pečovatelském domě. Jak jsme řekli, tak jsme i udělali. A protože od jarní besídky uplynul už 

nějaký čas, museli jsme opět pilně trénovat. V domluvený den 6. června jsme vystoupili na krásné zahradě 

pečovatelského domu. Zpívali jsme lidové písničky a babičky a dědečkové se k nám přidali. Bylo to velmi dojemné. 

Za naše vystoupení jsme sklidili opravdu obrovský aplaus a sladkou odměnu. Nám však ještě větší radost udělalo, že 

jsme dokázali vykouzlit úsměv na tvářích babiček a dědečků. 

Velký dík patří paní učitelce Anně Chmelařové za skvělou choreografii a paní učitelce Iloně Kotíkové za 

nácvik písní. 

             Marta Pospíšilová 
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Volejbalová trojka aneb třikrát na stupních vítězů 
Již tradičně se výběr dívek a chlapců z naší školy zúčastňuje volejbalových turnajů pořádaných 

Asociací školních sportovních klubů a ligou Prahy 15. 

Dívky 6. a 7. tříd jely 13. března do ZŠ Hostýnská na minivolejbal. Pokaždé jsme patřily mezi 

favoritky turnaje. Ani letos tomu nebylo jinak. Trojice hráček v zápasech předvedly zkušenou a obětavou hru, 

která nás dovedla až do finále. V posledním zápasu jsme prohrály rozdílem jednoho bodu (z časových 

důvodů se hrálo pouze na 2 hrané sety). Přesto nás stříbro těší a příští rok malé volejbalistky povýší a mohou 

si zahrát klasický šestkový volejbal.  

Tým tvořily: Hanka Krucká, Áďa Divoká, Bety Marešová, Neli Drekslerová, Míša Benešová a Jana 

Králíčková. 

Výběr dívek z 8. a 9. ročníku (Bára Bakusová, Réňa Muroňová, Kája Aberlová, Aneta Stejskalová, 

Bára Vaněčková, Domča Kičová, Klárka Kuglerová a Gábi Vazačová) se připravil na šestkový turnaj, který 

proběhl 4. 4. v hale ZŠ Hostýnská. Dívky jako v minulém roce ukázaly své zkušenosti a volejbalové 

dovednosti. Ze skupiny jsme postoupily jako první. Cesta do finále byla již náročnější, přesto ji dívky 

hodnotily jako snadnou. Podařilo se jim porazit zkušené týmy. Finále skončilo podobně jako v minivolejbalu 

1:1 na sety. A tak rozhodovaly vzájemné body. Od vítězství nás dělil pouze jeden bod. Nevadí, stříbro bereme 

a jsme pyšné. Máme na co. Volejbal nám jde. 

 

NOVINKY OD NÁS 

Do úspěšné „trojky“ patří volejbal v rámci Ligy Prahy 15. V turnaji hrají smíšená družstva. Na kurtu 

musí být vždy 3 dívky a 3 chlapci. Do mix týmu byli vybráni: Gábi Vazačová, Réňa Muroňová, Aneta 

Stejskalová, Bára Bakusová, Tonda Kuděj, Filip Blažek, Tomáš Pešír a Miki Vaniš. 

Najít společnou řeč na kurtu nebylo vždy jednoduché. Specialistky dívky byly pro chlapce velkou 

oporou. Tým vyzařoval souhrou, pohodou a radostí ze hry. Prohry o jeden míč (bod) jsou nám letos asi 

souzeny. Po výsledku 1: 1 na sety se ZŠ Nad Přehradou rozhodl o vítězství tzv. „zlatý míč“. Bohužel jsme ho 

neuhráli. Odnesli jsme si 3. místo a 3 body do celkového hodnocení. Nemusíme být ale smutní. Výkon našich 

žáků a žaček byl obdivován. Sportovní utkání se hrají na body a někdy i favorit může pochybit. 

Všem účastníkům turnajů moc děkuji za předvedené výkony a vzornou reprezentaci školy. Je radost 

vás mít v týmu sportovců. 

        Mgr. Zuzana Piherová 
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Sportovní turnaje na 1. stupni 
V 2. pololetí se naši sportovci zúčastnili několika turnajů. V únoru se vypravili fotbalisté z 2. tříd na 

svůj první turnaj, který se konal na pražské Jedenáctce, kde úspěšně reprezentovali naši školu. 

V březnu se dívky ze 4. a 5. tříd sešly společně se soupeřkami ostatních škol Prahy 15 na Poháru 

starosty a poměřily si síly ve vybíjené. Naše dívky předvedly velmi vyrovnané souboje a o 4. místo se 

opravdu popraly. 

Dalším cílem našeho sportování byla hala Lokomotivy Vršovice, kam se na jaře náš smíšený tým, 

složený z 5. tříd 2x vypravil na turnaj v miniházené. V tomto školním roce jsme se potkávali s několika 

pražskými školami a k vidění byly moc hezké zápasy, které pro nás několikrát skončily vítězstvím. 

Celoroční turnaj byl zakončený velkým Open turnajem, kterého se zúčastnilo 18 škol z Prahy a okolí. Náš 

tým skončil na 9. místě. 

Do konce školního roku nás ještě čeká fotbalový turnaj 4.  a 5. tříd, na který naše škola pozvala 

sportovce ze ZŠ Kutnohorská. 

Závěr roku bude patřit OLYMPIÁDĚ 1. stupně, kde si děti poměří v rámci ročníků své síly v celkem 

devíti disciplínách. Soutěžit se bude nejen v běhu, hodu či skoku, ale také ve skákání v pytli nebo 

přetahování lanem. A co napsat závěrem? Sportu zdar i v novém školním roce.          

                        Irena Soukupová 
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Tradiční postup v OVOVu do krajského kola 
Pátek 19. 4. 2024 byl dnem, kdy jsme navázali na již tradiční úspěchy v této soutěži. V letošním ročníku 

změřili žáci a žákyně své síly ve čtyřech disciplínách (trojskok, leh-sedy, přeskoky přes švihadlo a hod medicinbalem) 

a to znamená, že byl vypuštěn vytrvalostní běh na 1000 m. 

Naše škola vyslala na závody družstvo složené ze čtyř dívek a stejného počtu chlapců. Za jednotlivce se 

zúčastnilo dalších 12 reprezentantů. Doprovod jim zajistili tělocvikáři, kteří měli plné ruce práce s povzbuzováním 

a stanovováním taktiky v jednotlivých disciplínách. 

Stalo se zvykem, že naše škola obsazovala první příčky a ani letošní ročník nebyl výjimkou. Družstvo obsadilo 

celkové první místo a postoupilo tak do krajského kola. Následováno úspěšnými jednotlivci, kteří se svými výkony 

dostali na stupně vítězů. Konkrétně Barbora Švadlenková a Mikuláš Vaniš, kteří obsadili shodně první místo ve svém 

ročníku. Dále na druhém místě skončily Elen Černá a Anežka Urbanová. Na třetí příčku dosáhl ještě Sebastian 

Chadima. 

Všichni zúčastnění si zaslouží obrovskou pochvalu za předvedené výkony a zmínění medailisté za postup do 

krajského kola, které se tentokráte bude konat na FTVS UK. 

Družstvo dívky, chlapci: Barbora Bakusová, Barbora Švadlenková, Sabina Vítová, Barbora Vaněčková,  

        Mikuláš Vaniš, Filip Blažek, Josef Sechser, Marek Hoffman. 

Jednotlivci: Karolína Kůželová, Elen Černá, Samuel Koprolín, Veronika Havlasová, Daniel Ludwig,  

                                   Honza Pangrác, Anežka Urbanová, Sebastian Chadima, Vítek Procházka,  

                                   Nela Drekslerová, Renáta Muroňová, Aneta Stejskalová. 

         Mgr. Jan Salač 

 

NOVINKY OD NÁS 

Krajské kolo OVOVu 
Ve čtvrtek 16. května se za krásného slunečného počasí uskutečnilo okresní kolo Olympijského víceboje, kam 

se kvalifikovalo hned deset žáků a žákyň naší školy. Konkrétně osmičlenné družstvo a dva jednotlivci. Ti všichni se 

utkali v pěti vesměs atletických disciplínách. V běhu na 60 m, skoku do dálky, hodu míčkem, shybech na šikmé lavici a 

dle výběru v běhu na 1000 m nebo driblinku po dobu dvou minut. 

Ani letos jsme nevyšli na prázdno a krom vyrovnaného 6. místa z minulého ročníku v soutěži družstev jsme si 

odvezli i jedno první místo za umístění v kategorii jednotlivkyň. Vítězkou mezi dívkami narozenými v roce 2010 se 

stala Barbora Vaněčková. Ta svými výkony předčila ostatní sokyně a právem vystoupala na stupeň nejvyšší.   

Stejně jako po obvodním kole nelze jinak nežli všechny naše reprezentanty pochválit za předvedené výkony. 

Jejich nasazení a touha po dosažení co nejlepších výsledků byla enormní a příkladná. Děkujeme. 

Družstvo dívky, chlapci: Zavřelová, Barbora Švadlenková, Sabina Vítová, Barbora Vaněčková, Mikuláš Vaniš, 

                                        Filip Blažek, Josef Sechser, Marek Hoffman 

Jednotlivci: Sebastian Chadima, Anežka Urbanová. 

         Mgr. Jan Salač 
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Atleti bojovali, ale konec sportovní nadvlády naší školy neodvrátili 
 …nebojte, jen na chvilku. Po dlouhých (asi čtyřech 😊) letech  naše škola neobhájila prvenství 

v celkovém součtu bodů ze všech sportovních soutěží tohoto školního roku a obsadila i tak skvělé druhé 

místo. 

 Čtvrtek 6. června 2024 byl opět krásným dnem na pořádání tradičně poslední soutěže – atletiky. 

Žáci prvního i druhého stupně zápolili na atletickém hřišti ZŠ Hornoměcholupská ve třech disciplínách 

(skok daleký, 60m, 400m respektive 600m běhu) a nevedli si vůbec zle. Za třetí třídy si na stupně vítězů, 

pro bronzové medaile, vystoupali Jakub Coufal a Leontýna Kubičková.  

 Závodníci druhého stupně byli ještě o jeden cenný kov úspěšnější a odvezli si medaile tři. V soutěži 

6. a 7. tříd překvapila Nela Vacková, která obsadila druhé místo, a u kluků se na stupně vítězů dostali 

dokonce dva zástupci. Třetí skončil Daniel Ludwig a druhý byl Marek Hoffman. Nelze opomenout výkony 

a úsilí všech, kteří se závodů zúčastnili. Snaha o malý zázrak v podobě celkového vítězství byla enormní 

u všech. Oceňuji nasazení a chuť, se kterou se do jednotlivých závodů žáci vrhali a nevypustili jediný pokus 

či běh. 

 I proto se v konečném součtu můžeme radovat z velice pěkného druhého místa v soutěži o Pohár 

starosty Prahy 15. Nezbývá než poděkovat všem, kteří se v tomto školním roce na úspěchu podíleli 

a reprezentovali naši školu, a popřát jim v tuto chvíli zasloužený, ale aktivní odpočinek, protože pro příští 

rok je opět vyhlášen útok na první místo. Na shledanou, sportovci, ve školním roce 2024/2025. 

          Mgr. Jan Salač 

 

NOVINKY OD NÁS 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

1. ROČNÍK 

Život lesa 
 Nedaleko naší školy se rozkládá Hostivařský 

lesopark, proto jsme se s dětmi do něj vypravili. 

Vzdělávací program nebyl jenom o povídání, na děti 

čekala spousta her. Například „Na lýkožrouta”, „Na 

netopýří lov”, „Kdo jsem?” a další. Děti si také 

vyzkoušely svůj čich – poznávaly různé vůně přírodnin. 

Hmatem zkoumaly obsah neprůhledného sáčku. Některé 

děti se i trochu obávaly, co že to tam je. Dopoledne uteklo 

jako voda. 

        Mgr. Lenka Švimberská 

 

 

Vrstevnické učení 1. B a 6. C  
 Vrstevnické učení, zábavnou hodinu informatiky, připravili žáci 6. C s panem učitelem Dynybilem 

a Salačem pro žáky z 1. B. Prvňáčci si hravou formou zopakovali matematiku, učili se vytvořit vlastní 

tapetu a nakreslit nebo sestavit barevný domeček. Šesťáci trpělivě a klidně dětem vysvětlovali, ukazovali 

a kontrolovali jejich první pokusy s počítačem. Hodina rychle utekla a společným plácnutím si všichni 

slíbili, že si ji zase někdy zopakují. 

         Anna Chmelařová 

 

Botanicus  
 Ve středu 29. 5. navštívili žáci 1. A a 1. B Centrum řemesel a bylinné zahrady v Ostré u Lysé nad 

Labem. V kouzelném prostředí středověké vesnice si mohli sami vyzkoušet výrobu mýdla, ručního papíru, 

drátování kamínků a motání provazu. Také si mohli vyrobit misku z keramiky, originální loutku dle vlastní 

fantazie nebo vlastnoručně ozdobit perníček. Díky slunečnému počasí se také mohli proběhnout ve 

voňavých bylinkových zahradách. Domů si odvezli spoustu krásných dárečků a zážitků.  

       Anna Chmelařová a Mgr. Lenka Švimberská  
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1. ROČNÍK 

Návštěva divadla Gong - Malá čarodějnice 
 Pohádkový písničkál, ve kterém se nejen zpívá a tančí, 

ale taky kouzlí. Uprostřed hlubokého lesa stojí malý domek. 

V něm žije pouhých 127 let mladá čarodějnice, která se svým 

věrným kamarádem mluvícím havranem Abraxasem překonává 

těžkosti čarodějného řemesla. Má přání i touhy a rozhodne se 

svoje sny přeměnit ve skutečnost. K tomu je ale zapotřebí složit 

těžkou zkoušku a stát se opravdovou a dobrou čarodějnicí. 

Budeme po celý rok sledovat malou čarodějnici a její velkou 

proměnu… Bude to na složení zkoušky stačit? 

            Mgr. Lenka Švimberská 

 

Konopiště - 1. AB - květen 2024 
Žáci 1. A a 1. B zakončili akční týden jízdou vláčkem do Benešova. Procházkou krásnou oborou 

s mnoha vzácnými dřevinami, bylinami a zpěvem ptáků došli až k zámku Konopiště. Navštívili bohatě 

vyzdobené zámecké komnaty, kde je nejvíce zaujaly lovecké trofeje a hlavně zámecká zbrojnice. Na nádvoří 

a v okolí zámku pozorovali pávy s pestrobarevným peřím, jen medvěda v příkopu se nedočkali. Snad příště. 

Výlet se vydařil i díky sluníčku, které se na nás celé dopoledne smálo.  

    Anna Chmelařová a Mgr. Lenka Švimberská  

 

 

Návštěva u hasičů 
 Dětem z 1. A se poštěstilo navštívit Hasičskou stanici č. 6, která sídlí nedaleko stanice metra 

Budějovická. Nejprve si vyzkoušely svoje vědomosti o záchranném systému a potom hurááá k technice. 

Všechny děti si vyzkoušely přilbu, potěžkaly si některé pomůcky např. vyprošťovací nůžky... Velkým 

zážitkem bylo držet v ruce skutečnou funkční stříkačku a postříkat zaparkovaná auta. Byla to prostě skvělá 

akce. 

                    Mgr. Lenka Švimberská 
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2. ROČNÍK 

Velikonoční výlet do Muzea lidových staveb v Kouřimi 
 Nastal čas před velikonočními svátky a naše škola Křimická se chystala opravdu svědomitě na bohatou 

velikonoční besídku, zpěv jarních písní i velikonoční tržnici. Jak však slavili období před Velikonocemi 

a samotné Velikonoce naši předci, to se vydaly prozkoumat děti ze tříd 2. B, 3. AB a 5. B na jejich školním 

výletě do Skanzenu v Kouřimi v pondělí 18. března. Nejen, že se seznámily s lidovými tradicemi v zajímavém 

doprovodném programu, ale prohlédly si také starodávnou školu a jiná stavení, která byla obohacena 

malebnou velikonoční výzdobou. Nakonec si děti vyzkoušely zdobení kraslic horkým voskem a zakoupily si 

drobné dárky. Pak se už mohly těšit na Velikonoce prožité doma. Vždyť dodržování tradic má svůj půvab 

a duchovní hodnotu. 

             Mgr. Jaroslava Hýková 

 

 

Včelí svět Hulice 
 Děti z 1. B a z 2. A navštívily 8. dubna Včelí svět v Hulicích. Jednalo se o půldenní výlet, na který se 

děti moc těšily a předem se na něj připravovaly. Děti se na místě seznámily s životem včel, a to pomocí filmu 

a interaktivních her. Samy ve skupinkách zkoušely vytvořit z dřívek plásty, kam ukládají včelky med 

a zjistily, co vše od včeliček získávají lidé. Také si měly možnost prohlédnout stádia vývoje včely, které 

sledovaly lupou. Nakonec si vyrobily svíčku z včelího vosku a mohly si v místním obchůdku nakoupit různé 

upomínkové předměty z včelího vosku a dobroty z medu. 

          Mgr. Hana Pitáková  

 

Divadlo Spejbla a Hurvínka 
 Dne 29. května se vypravila třída 2. A do divadla. Děti přišly do školy svátečně oblečené a vyrazili 

jsme autobusem a pak metrem až do stanice Dejvická. Tam se děti ve venkovní kavárně u stolečků mohly 

nasvačit a pak jsme už šli rovnou do Divadla Spejbla a Hurvínka. Ve vestibulu divadla si mohly děti 

prohlédnout velké loutky Spejbla, Hurvínka, Máničky, tety Kateřiny a Žeryka. Také zde bylo mnoho dalších 

loutek. Příběh se jmenoval „Hurvínek mezi osly“ a děti se seznámily pomocí příběhu s tím, že nejsnadněji 

mohou hloupí lidé ovládat ostatní, když jim zakážou se cokoli učit. Byl to moc hezký a poučný příběh, 

prokládaný písničkami, a děti se také moc nasmály. 

                       Mgr. Hana Pitáková  
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2. ROČNÍK 

Týden plný akcí tříd 1. C a 2. C – od 13. 5. do 17. 5. 2024 
Týden jsme odstartovali v Toulcově dvoře s programem Žabí putování, kde jsme se doslova ponořili 

do místního mokřadu a mohli prozkoumávat přirozené prostředí žab, jejich vývojové fáze, jejich 

spoluobyvatele, ale i nepřátele a obranu vůči nim.   

 Dostalo se nám také odpovědí na tyto otázky: Zda se žába může utopit a proč mají nejrůznější barvy? 

K čemu jim slouží dobrý sluch? Dále jsme zjistili, jak to žáby dělají, aby jim neoschla na souši kůže. Počasí 

nám přálo, a proto jsme si mohli vyslechnout i žabí koncert. 

 

Následující den jsme se vydali za dalším živočichem, i když pohádkovým, kocourem Mikešem. Cesta 

nás zavedla do Hrusic, kde se příběh kocoura Mikeše pod perem Josefa Lady začal psát. Hrusice jsme si prošli 

křížem krážem, a přitom jsme s Mikešem prožívali jeho jednotlivá dobrodružství, například kam chodil Mikeš 

pro mléko, kam do školy, neminuli jsme hospodu U Sejků, dále kam chodil na hrušky, kde se na Jedličkově 

louži klouzal atd. Pohádkové putování jsme zakončili v letní vile Josefa Lady, která se později stala 

památníkem Josefa Lady.     

S kocourem Mikešem a jeho kamarády jsme následně pokračovali v rámci projektového dne. 

 

Pohodový týden byl zakončen spaním ve škole. Společné setkání začalo opékáním buřtů a chlebů. 

Poté se dívky přesunuly do školní cvičné kuchyně, kde upekly několik plechů s perníkem na ranní snídani. 

Chlapci se naopak vydali na školní zahradu, aby si ověřili svoje znalosti z prvouky při jarní bojové hře. 

Čas rychle plynul a bylo třeba si připravit místo na spaní. Následovala osobní hygiena a opětovné 

setkání s kocourem Mikešem v podobě pohádky na dobrou noc.  

Ráno jsme si zpříjemnili vskutku královskou snídaní, na které se podíleli nejen žáci s paními 

učitelkami, ale i rodiče. Za což jim patří velký dík! Také děkujeme do kuchyně za přípravu čaje. 

                                                                          Mgr. Jana Tůmová, Mgr. Soňa Jarošová 
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3. ROČNÍK 

Přespávačka 3. A ve škole 
 Moc nás zajímalo, jak to ve škole vypadá v noci, tak 

jsme se dohodli, že v družině přespíme. Požádali jsme rodiče, 

aby nás vybavili dobrotami k snídani, a k večeři jsme si 

objednali pizzu. Ten den bylo hezky, tak jsme se před večeří 

mohli vyběhat na hřišti. Když jsme si připravili spaní a zahráli 

společenské hry, bylo už šero a byl čas vyrazit na prohlídku 

školy. Bylo to zvláštní se pohybovat po prázdné a tiché škole. 

Nahlédli jsme do některých učeben a cvičné kuchyňky. Moc 

děkujeme jídelně, která nám připravila nádobí a čaj k snídani, 

a družině, že nám poskytla prostory na hraní a spaní. Těšíme 

se na příště a slibujeme, že půjdeme dřív spát. 

  Kateřina Pokorná, DiS., Martin Rašín 

 

Tanec školám – workshop 
V pátek 3. května do naší školy zavítali tanečníci 

a hudebník z Divadla Ponec. Neviděli jsme je poprvé, již 

v minulém školním roce jsme s nimi trávili několik hodin 

v rámci tělesné výchovy v programu Tanec školám, kde jsme se 

učili vyjádřit svoje pocity a emoce kreativním pohybem 

a naladěním se na hudbu. I tentokrát jsme za doprovodu 

hudebníka, který hrál na perkuse, vnímali hudbu všemi smysly. 

Pod vedením zkušených profesionálních tanečnic jsme roztančili 

celou tělocvičnu. Naučili jsme se tančit i s hůlkou a zkusili jsme 

si práci s rovnováhou.  

Hodinu jsme si moc užili a určitě se s našimi novými 

kamarády rádi opět potkáme. 

            Ilona Kotíková a třídy 2. B, 3. B 

 

 

Hospodářská zvířata v Toulcově dvoře 
Protože 3. A v prvouce právě dokončila kapitolu věnovanou živočichům, rozhodli jsme se vydat za 

některými do nedalekého Toulcova dvora, kde chovají několik hospodářských zvířat. Výukový program byl 

zaměřen především na ujasnění si pojmů, jako zdomácnění, živočišný druh a plemeno. Podívali jsme se do historie 

předchůdců již zdomácnělých plemen, jako vepř, koza, kráva, slepice, králík.  Poté jsme se vydali na prohlídku 

chovu jednotlivých plemen, kde jsme se s nimi podrobně seznámili, některé si i pohladili, a především si ukázali, 

jak je o tato zvířata pečováno. Na konci naší prohlídky mělo být zamyšlení se nad tím, zda jsou naplněny základní 

životní potřeby těchto zvířat. 

           Kateřina Pokorná, DiS. 
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3. ROČNÍK 

Škola v přírodě Špindlerova bouda – 2. B a 3. B 
 V pondělí 13. května vyjely třídy 2. B a 3. B na svoji školu v přírodě do Krkonoš do Špindlerovy 

boudy. Ubytováni jsme byli v depandance, která se nacházela přesně na hranicích s Polskem. Na vnitřní 

aktivity a stravování jsme docházeli do hlavní budovy hotelu. Všude kolem byla nádherná příroda a počasí 

nám přálo, svítilo sluníčko a teploty byly velmi příjemné. Hodně jsme pobývali venku, chodili po okolí a hráli 

hry na přilehlých sportovištích. První výlet byl za nádhernými kameny, kterých je v Krkonoších na stezkách 

hodně – my jsme viděli Polední kameny, Sluneční kámen a Ptačí kameny. Cestou jsme objevili i zbytky sněhu 

a došlo na pořádnou koulovačku. Další den jsme prošli Zvířátkovou stezku, kterou pro děti připravil KRNAP. 

Najdete v ní čtrnáct krkonošských zvířátek v životní velikosti – veverku, tetřívka, zajíce, jelena, divoké prase, 

jezevce, lišku, straku, kunu, krkavce, sluku, výra a zmiji. Na pevných informačních tabulích jsme si přečetli 

hodně o vzniku Krkonoš a o okolní přírodě. 

 

 

V dopoledním vyučování jsme navázali na výlety a doplnili si znalosti pomocí kartiček a pracovních 

listů. Odpolední program patřil dramatizaci, kde jsme pod vedením režiséra Divadla Teenager a zároveň 

našeho vychovatele Michala Kříže nastudovali pohádky dle scénáře a v závěru našeho pobytu je zahráli pro 

paní učitelky a spolužáky. Vidět je můžete i na youtube naší školy.  

Poslední den jsme zakončili krátkou diskotékou. Dny to byly plné legrace a radosti. Školu v přírodě 

jsme si moc užili a Krkonoše určitě v budoucnu ještě navštívíme. 

                             Ilona Kotíková a třídy 2. B a 3. B 
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4. ROČNÍK 

Interaktivní výstava Lovci znaků 
 Čtvrté a páté třídy navštívily na konci února svět znaků, symbolů a šifer v Holešovické 

tržnici. Výstava Lovci znaků byla plná zajímavostí a hlavně zábavy. Děti se seznámily se 

světem písma, jeho historií, základy typografie a komunikací obecně. Žáci luštili klínové písmo 

a snažili se vyřešit tajnou šifru. Na interaktivní výstavě si děti vyzkoušely komunikaci 

s robotem, hru Šibenice, Morseovku, světlotisk nebo psaní na velkém psacím stroji. 

        Mgr. Marie Minaříková 
 

Mise Vyšehrad 
 Vyšehrad patří mezi nejstarší části Prahy. Je to tedy ideální místo pro odkrývání 

tajemství našich nejstarších dějin. Badatelé se vydávají spolu s průvodcem po stopách starých 

pověstí, postupně poznávají i další osobnosti spjaté s tímto místem, setkají se i s králem 

Vratislavem. Plní úkoly a postupně získávají všechny části přemyslovského erbu. Cesta je 

zakončena v tajuplných kasematech a sále Gorlice, kde jsou uloženy originály soch z Karlova 

mostu.  

                                                                Mgr. Daniela Holičová   
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4. ROČNÍK 

Vlastivědný výlet History Park Ledčice 
 Za archeologickým bádáním vyrazili čtvrťáci do History Parku v Ledčicích. Archeopark dětem nabídl 

zábavnou formu poznávání naší minulosti. Žáci zjistili, jak těžké bylo vykopat jámu na mamuta, a vyzkoušeli 

si práci archeologa při odkrývání hrobu. Nechyběla ani výroba nástrojů a nádob z keramiky nebo lukostřelba.  

         Mgr. Marie Minaříková 

 

 

Škola v přírodě aneb jeden rok v pěti dnech 
 Květnové dny jsou příležitostí vyrazit se třídou na školu v přírodě. Letos se čtvrťáci a páťáci spojili 

a vyrazili k Mnichovu Hradišti, kde strávili 5 dní vyplněných programem inspirovaným českými tradicemi 

a zvyklostmi. Mezi tvorbou Moran, bráněním májek, dojením, výrobou svíček a magickými rituály byl čas 

i na sporty, noční hru a diskotéku. Během školy v přírodě se rozvíjejí vztahy ve třídě i mezi třídami úplně 

jinak, než když jsme spolu ve školní budově. A navíc na čerstvém vzduchu! :-) Tak za rok zase! 

                                                                                                  Mgr. Daniela Holičová 
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5. ROČNÍK 

Vaření s 5. B  
  V rámci projektového dne jsme si letos vybrali naši nově zrekonstruovanou cvičnou kuchyňku. Ve 

skupinách si děti sepsaly menu a vymyslely recepty, spočítaly náklady a zapsaly ingredience. Náš den 

začal společným nákupem v hypermarketu a pak už se všichni pustili do práce. 

  Během dopoledne se nejen kuchyňkou nesla spousta vůní a navařilo, napeklo a nasmažilo se 

několik dobrot. K ochutnávce bylo: kuře na paprice s houskovým knedlíkem, kuřecí řízek s americkými 

bramborami, hranolky a kuře s chilli smetanovou omáčkou, kuřecí špízy, pizza sýrová i žampiónová, 

opečené chleby ve vajíčku i hot dogy. Nechyběla ani sladká kuchyně v podobě palačinek s čokoládou 

a šlehačkou, pečený dezert s čokoládou i domácí ovocná limonáda. 

 Děti měly radost, že o přestávkách mohly dát ochutnat i starším spolužákům. Den se nám opravdu 

vydařil a já smekám před všemi kuchaři i kuchařkami. 

         Irena Soukupová 

 

Návštěva hasičské stanice 
Žáci 5. A navštívili nejmodernější hasičskou stanici na území hl. m. Prahy - HZS Modřany. 

Nejdříve si v učebně vyslechli přednášku o ochraně zdraví za mimořádných událostí, poté se vydali na 

exkurzi po stanici. Důkladně byli seznámeni s pravidly, jak se zachovat v případě náhlého výjezdu hasičů. 

Naštěstí žádný poplach během jejich návštěvy nevypukl, a tak měli klid na důkladnou prohlídku zásahové 

hasičské a potápěčské techniky. Za zmínku stojí, že v modřanské stanici působí také potápěčské družstvo 

HZS hlavního města Prahy. Díky tomu měli žáci možnosti vidět i hyperbarickou komoru, která je určena 

pro pomoc potápěčům při výkonu jejich služby. Všichni s nadšením využili možnosti sednout si za volant 

hasičského auta, obléci si hasičskou výstroj i s dýchací maskou určenou pro zásahy v zakouřených 

prostorech.  

Exkurze se žákům moc líbila, práce hasičů si získala jejich obdiv a uznání. 

         Mgr. Dagmar Pacáková 
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6. ROČNÍK 

Výlet šesťáků za vzděláváním 
 Závěrečné výlety šestých tříd byly v letošním roce naučné i zábavné. Nejprve jsme zamířili do 

plzeňské Techmania science center, která byla vybudována v bývalých halách továrny Škoda. Na založení se 

podílela Západočeská univerzita a společnost Škoda holding. Jejich cílem bylo vzbudit u dětí zájem o vědu 

a techniku. A to se u mnoha našich šesťáků podařilo. Vyzkoušeli si různé interaktivní exponáty, které jim 

umožnily pochopit, jak věci kolem nás fungují. Mohli poznávat zákonitosti vesmíru, hrát si s vodou, 

elektřinou, zvukem, vyzkoušet svou vlastní sílu i rychlost, skládat hlavolamy nebo porovnat své schopnosti 

s různými zvířaty. Zábavné dopoledne završené výborným obědem uteklo jako voda. 

    Mgr. Simona Procházková, Mgr. Petra Nedvědová, Ing Martin Dynybil 

 

 

Výlet šesťáků za zábavou 
 Na druhý výlet jsme zamířili do Chotilska u Nového Knína. Před osmi lety zde totiž vznikl zábavní 

park TEPfactor, v němž můžete zažít dobrodružství ve stylu pevnosti Boyard. 

 Žáci vytvořili pětičlenné týmy a vydali se plnit nejrůznější úkoly, které prověřily jejich logické 

myšlení, zručnost, sílu, trpělivost a hlavně schopnost spolupracovat. Splnit všech dvacet pět úkolů se sice 

nikomu nepodařilo, a tak truhla s pirátským pokladem zůstala nedotčená, ale přesto jsme si hru užili. Možná 

se sem někdo z nás znovu vrátí a honba za pokladem bude úspěšnější. 

    Mgr. Simona Procházková, Mgr. Petra Nedvědová, Ing Martin Dynybil 
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7. ROČNÍK 

Den mokrých ponožek na zámku Konopiště 
 V úterý 21. května se všechny 7. třídy vydaly na výlet, který nás zavedl na historický zámek Konopiště. 

Ráno jsme se všichni sešli na nádraží, kde jsme naskočili do vlaku směr Benešov. Po příjezdu jsme se vydali na 

procházku směrem k zámku. Nejoblíbenějším obyvatelem tohoto zámku je medvěd Jiří, který nás pozdravil svým 

typickým „medvědím“ stylem – nehnul ani brvou a zdálo se, že přemýšlí, proč si žáci dělají selfie s jeho 

výběhem. Poté jsme nezapomněli pozdravit ani další obyvatele zámeckého parku, a sice pávy, kteří se nám 

předvedli v celé své kráse. 

 Zámek Konopiště nás ohromil svou krásou a bohatou historií. Prohlídka zbrojnice byla plná zajímavých 

příběhů o historických zbraních. Málokdo z nás tušil, kolik existovalo způsobů obrany před nepřítelem. Součástí 

prohlídky byla i sbírka loveckých trofejí Františka Ferdinanda d'Este, který byl na počátku 20. století majitelem 

tohoto zámku. 

 Při zpáteční cestě do Benešova nás ale zastihl liják. Byl to opravdový jarní déšť, při kterém jsme 

promokli do poslední nitky. Ale místo toho, abychom byli mrzutí, jsme se tomu smáli. Vždyť není nic lepšího 

než společné zážitky, ať už jsou suché nebo mokré! 

           Mgr. Lucie Klenovcová 

 

 

Žáci 7. A na Pražském hradě 
 V polovině května se žáci 7. A vydali na výlet na Pražský hrad, kde na ně čekala Hra na Hrad. Pro ty, 

kteří nevědí, o co jde, je to skvělá interaktivní hra, která vás provede historickými místy hradu pomocí hádanek, 

úkolů a záhad. Žáci se rozdělili do skupin a soutěžili o to, kdo vyřeší všechny úkoly nejrychleji a nejzdařileji.  

 Po úspěšném dokončení Hry na Hrad jsme zamířili do katedrály sv. Víta. Žáci si užili majestátnost této 

gotické stavby a všichni byli ohromeni nádhernými vitrážemi, které vypadají jako obří barevné puzzle, a věžemi, 

které vypadají, jako by chtěly dosáhnout až do nebe.  Další zastávkou byla Zlatá ulička. Malebné domečky 

v různých barvách nám připomínaly pohádky a žáci se bavili představou, že zde kdysi žili alchymisté a zlatníci.  

 Po náročném dopoledni jsme nakonec sešli dolů na Malostranské náměstí a před návratem se odměnili 

něčím dobrým na zub.  

           Mgr. Lucie Klenovcová 
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7. ROČNÍK 

U Svatého Štěpána - rekreace, paráda 
 V pondělí 13. května se třídy 7. C a 8. C vydaly na dvoudenní výlet do areálu Svatý Štěpán v Cheznovicích. 

 Pondělní ráno odstartoval náš vlakový výlet cestou na Hlavní nádraží, které nám přineslo trochu stresu. Všem 

vlakům naskakovalo zpoždění přibližně stejnou rychlostí, s jakou žáci naší školy chodí na obědy. Přece jen se ale na 

nás usmálo štěstí. Velice příjemná paní průvodčí ochotně zavolala do Berouna a my se vyhnuli dvouhodinovému 

čekání na přípoj na berounském nádraží. Cestu z Mýta do rekreačního areálu jsme si zkrátili přes pole a náš pobyt začal 

nejlépe, jak mohl, výborným obědem. 

 První odpoledne vyplnily nejrůznější sportovní aktivity, jmenovitě basketbal, spikeball, volejbal a ping pong. 

Celou dobu na nás svítilo sluníčko, což v přibližně polovině výletníků vyvolalo nutkání vlézt do rybníka. Byl sice 

krásně čistý, ale ještě také pěkně studený. Podvečerní hodinku vyplnil fotbalový zápas sedmáků proti osmákům. 

Fotbalově zdatnější a zkušenější osmáci nakonec zvítězili, přestože mužstvo sedmáků posílilo o pány učitele, kteří na 

výletě chtěli především odpočívat. Tak snad jindy… 

 Pondělní večerku nám odsunulo prodloužení zápasu Česko – Švýcarsko, a tak se některým hůře vstávalo. 

I úterní den nám skvěle vyšlo počasí. Sportovní náplň výletu doplnila i jízda na kánoi i kajaku (klobouk dolů před 

Kristýnou). Ti, co u rybníka vydrželi déle, mají nezapomenutelný zážitek. Osobně jsem předvedl, jak se na kajaku 

jezdit nemá, a můj poloviční eskymák nás pěkně pobavil. Večerní táboráček a opékání buřtů nakonec uzavřely 

pohodový výlet.  

 V Cheznovicích nás čekala velká neznámá a my jsme moc rádi, že se výlet skvěle vydařil. Poděkování patří 

kolegovi Salačovi i účastníkům zájezdu, bylo to fajn! 

         Bc. Pavel Šíp 

 

 

7. B poznává okolí Hostivařské přehrady 
 24. května třída absolvovala další dopolední procházku. Cílem bylo poznání zajímavostí v Horních 

Měcholupech a okolí. 

 První zastávkou je Zelenkova cukrárna. Po krátkém občerstvení vyrážíme směr Hostivařská přehrada. Trochu 

prší, ale nemělo by to trvat dlouho. Scházíme do Petrovic, kde potok Botič začíná tvořit přehradu. První úkol nás čeká 

u odpočinkového mola a z informační tabule se dozvídáme historii přehrady. Formou připravených otázek se navzájem 

zkoušíme. Pokračujeme podél břehu směr přehradní hráz. Je nově zrekonstruována a upravena pro případ velké vody. 

Následně vycházíme nahoru do lesoparku a míříme k místu, kde kdysi stávalo keltské hradiště. Informační tabule nás 

opět uvádí do minulosti a znovu se navzájem zkoušíme. A již míříme k naší škole. Opouštíme lesopark a cesta mezi 

hornoměcholupskými vilkami nás přivádí na Vartu. Počasí nám nakonec přálo, nezmokli jsme. 

        Mgr. Zuzana Piherová 
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8. ROČNÍK 

 
8. A a Snowflakes na Jatkách 78 
 Žáci 8. A rádi přijali pozvání k návštěvě divadelního představení Snowflakes, ve kterém účinkuje jejich nový 

spolužák Honza Samko. Vypravili se tedy s třídní učitelkou do moderního divadla Jatka 78, sídlícího v Holešovické 

tržnici, kam jim Honzík zajistil volné vstupenky. Tato moderní divadelní scéna s Multifunkčním divadelním sálem, 

Malou scénou, tréninkovou halou a zkušebnou je domovskou scénou našeho oblíbeného souboru Cirk La Putyka. 

 Emocionálně silné představení Snowflakes je živou upoutávkou na film Amerikánka, který byl natočen pod 

režijním vedením Viktora Tauše podle skutečného příběhu. Následně byl filmový scénář převeden do divadelní 

inscenace. Představení stojí na výjimečných dětských představitelích a je poselstvím o naději a o tom, že pokud se jí 

nerozhodneme vzdát sami, nikdo nám ji vzít nedokáže. Chce ukázat, jak se dostat ze začarovaného kruhu vlastního 

osudu a že existují možnosti dokázat, co ve vás vězí.  

 Nás diváky pohltila epická show autentických dětských zpovědí propojená s muzikálem, činohrou a fashion 

show s kostýmy, které působily jako živé obrazy. Na závěr představení se dětští herci vmísili do publika mezi diváky, 

které vyzvali ke společnému tanci na pódiu. Rádi jsme se přidali!  

          Mgr. Petra Henderson 

 

Školní výlet 8. A a 8. B do Prachovských skal 
 Květen je měsíc třídních výletů, blíží se konec školy, začíná léto, děti se těší na prázdniny, vyučující na 

zaslouženou dovolenou a rodiče přemýšlí, kam s dětmi na dva měsíce. Vybrat výlet pro žáky 2. stupně dá jednomu 

zabrat. Každý všechno zná, všude byl a nejlépe několikrát. V našich třídách padla po kratším rozhodování volba na 

výlet do přírody. Prachovské skály byly jasnou volbou. Oslovili jsme osvědčenou cestovní kancelář CK 2, zjistili jsme, 

kdo pojede, požádali paní ředitelku o dovolení opustit školu, vybraly se přihlášky od dětí, domluvil se termín výletu, 

proběhlo poučení o chování a BOZ a mohli jsme vyrazit. 

 Ve středu 29. května jsme měli sraz v Boloňské ulici. To jsme ještě netušili, že ten den pojedou na výlet i další 

třídy a také naši senioři. Ti se na výlet těšili nejvíce ze všech, protože jich několik nastupovalo do našeho autobusu. Po 

objasnění toho, kdo kam a s kým a kdy odjíždí a čí je který autobus, jsme si navzájem popřáli hezké zážitky a vyjeli 

dobrodružství naproti. 

 Cesta uběhla velmi rychle a najednou jsme parkovali na vyhrazeném parkovišti v Prachovských skalách. Po 

odpočinku, svačině a drobných nákupech pro radost jsme vyrazili do skal. Pan průvodce David nejprve poučil děti 

o správném chování v přírodní rezervaci a najedou jsme byli na první krásné vyhlídce. Pohled, který se před námi 

otevřel, mnohým vyrazil dech. Kdo zná film Marie Poledňákové „Jak dostat tatínka do polepšovny“ ví, o čem 

mluvíme. Poté to bylo vždy stoupání nahoru, dolů, nahoru, dolů. Někteří chtěli chodit pouze dolů, někteří pouze 

nahoru, někteří jen po rovině. Pan průvodce chtěl vyhovět všem, tak jsme nakonec šli po modré, po červené i po 

zelené. Cesta se tím poněkud protáhla, ale nikomu to nevadilo, protože překrásná příroda za to stála. Krásné fotografie 

pořídila paní asistentka 8. B Iva Voříšková a paní učitelka Henderson. 

 Moc nás těší, že nás vždy „doprovodí“ naši bývalí žáci Anička Sechserová a Séba Suchý. Je velmi hezké vidět, 

že z našich bývalých žáků rostou skvělí mladí lidé. Již se těšíme na další výlety. 

   Mgr. Květa Nekolová, Mgr. Petra Henderson, Veronika Musílková a Veronika Horáková 
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9. ROČNÍK 

Výlet žáků 9. tříd do Salzburgu a okolí 
„Paní učitelko, máte ještě přihlášku do Salzburgu?“ „Jé, omlouvám se, já ji zapomněl, určitě ji přinesu zítra.“ „A kam se to 

vlastně jede?“ „Já jsem si to vlastně rozmyslel.“ „Pojeď, kámo, s námi, bude to dobrý.“ „A jaký papíry že to mám 
přinýst?“… 

Tak asi tak nám probíhaly přípravy a organizace poznávacího zájezdu do německy mluvících zemí, který v případě 

zájmu rádi zorganizujeme především jako rozlučkový výlet pro naše deváťáky. Nakonec se podařilo (i za pomoci osmáků) 

optimalizovat počet dětí a karty byly rozdány. Zatímco my jsme plánovali program výletů na jednotlivé dny, ubytování 

a zajištění stravování, naši deváťáci se pilně připravovali na náročné a dlouho očekávané přijímací zkoušky. Po měsíci 

čekání na výsledky se deváťáci konečně dočkali a drtivá většina z nich si mohla oddechnout, radovat se z přijetí na střední 

školu a těšit se na 20. května, kdy si všichni rádi přivstali a natěšení byli v 5:30 v plném počtu v autobusu směr Salzburg. 

Cesta plynula příjemně, někdy i za zpěvu známých písniček a za oknem se rýsovalo slunečné a teplé počasí. 1. den 

(pondělí, 20. května) jsme celý strávili v Salzburgu. Je to krásné historické městečko, které jsme si prohlédli jak pohledem 

z pevnosti Hohensalzburg, tak i procházkou malebnými uličkami centra města. Navečer jsme dorazili do neméně malebného 

města St. Gilgen u jezera Wolfgangsee, kde jsme měli objednané ubytování včetně večeří a snídaní. Protože i večer bylo 

stále příjemně a slunečno, lákalo nás jít se projít k vodě a trochu i zkusit (jen po chodidla), jak je voda v horách studená. 

 

 

2. den (úterý, 21. května) byl doslova napěchovaný návštěvami mnoha zajímavých míst. I když nám předpovědi 

počasí z mnoha zdrojů neprorokovaly nic pěkného, asi se nad námi někdo slitoval, protože příznivé počasí jsme měli až do 

odpoledních hodin. Hned po snídani jsme vyjeli speciálními autobusy na Kehlstein, tzv. Orlí hnízdo – známé sídlo, jež bylo 

postaveno pro Adolfa Hitlera. Při vstupu do chodby ve skále, která nás vedla k honosnému výtahu, na nás zcela jasně dýchla 

hrůznost jeho činů a absurdita jeho osoby. Výtah nás vyvezl do sídla, ze kterého nás to ihned lákalo ven za neskutečnými 

výhledy. Vždyť jsme se nacházeli ve výšce 1834 m n. m. a pohled na okolní hory byl skvostný. Další místo, které jsme 

navštívili, bylo jezero ledovcového původu Königssee. Po něm jsme se projeli loďkou, vystoupili u kostela sv. Bartoloměje 

a zase jeli zpět. Třetí zastávkou úterního dne byla návštěva solných dolů Salzbergwerk v Berchtesgadenu. A to byla „pecka“. 

Navlékli nás do hornických mundúrů, sjeli s námi vláčkem do štol a na několika zastávkách jsme se dozvěděli mnohé o těžbě 

soli. Dvakrát jsme se do níže položených štol svezli i speciální hornickou klouzačkou. A když nás vláček vyvezl zpět nahoru, 

nikomu se nechtělo vystupovat. 

I když byl 3. den (středa, 22. května) dnem návratu domů, rozhodně jsme se nenudili. Ráno jsme se bez problémů 

zvládli zabalit a vyklidit ubytování a už jsme jeli naším autobusem na protější břeh jezera Wolfgangsee do obce St. Wolfgang. 

Odtud je totiž možné nasednout na speciální elektrickou zubačku, která vás vyveze až do výšky 1783 m n. m. na horu 

Schafberg. Téměř celou cestu nahoru jsme si užili fantastické výhledy na jezero a okolní nádhernou krajinu. Jeden 

z posledních bodů programu, na který jsme se opravdu těšili, byla návštěva termálního aquaparku v Berchtesgadenu, kam 

jsme poté přejeli. Bylo nás mnoho, kteří se chtěli vykoupat. I když jsme v areálu mohli být jen dvě hodiny, užili jsme si to 

tam. Někteří z nás upřednostnili procházku po centru Berchtesgadenu. 

Měj se hezky, Rakousko a Německo! Bylo tady krásně, a jak se v němčině říká „BIS BALD UND AUF 

WIEDERSEHEN“.           

     Mgr. Jana Ludwig, Kateřina Bártová a Mgr. Kamila Merxbauerová 
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9. ROČNÍK 

Výlet za dobrodružstvím 
V pondělí 27. května se třída 9. A vydala na dobrodružnou výpravu směr TepFaktor v Chotilsku ve 

Středočeském kraji. Tato variace na známou a oblíbenou soutěž Pevnost Boyard nabízí možnost zasoutěžit si 

v netradičních disciplínách, ve kterých hraje roli pohyb, síla, nápaditost i rychlost. To vše v kulisách 

spletitých tajemných chodeb, kde každé dveře mohou překvapit!  

Hodinovou cestu autobusem ze Smíchovského nádraží jsme využili k rozdělení do týmů a hlavně 

k jejich nápaditému pojmenování. Vznikla: Shrekova bažina, Kittyny, Fanad a Otorinolaringolisti. Po 

příjezdu na místo si kapitáni jednotlivých týmů vyslechli pravidla, dostali čip ke vstupu do jednotlivých 

místností a bylo odstartováno několik hodin (sou)bojů o co nejlepší umístění. 

Všechny čtyři týmy si vedly statečně, bojovalo se skutečně do poslední minuty vyhrazeného času. 

A jak to všechno dopadlo? Ale jděte! Není přece důležité vyhrát, ale zúčastnit se. A v TepFaktoru to platilo 

stoprocentně. Všichni si akci užili a prý se dokonce těší, že se sem ještě někdy vrátí. 

      Mgr. Miroslava Veselá a Mgr. Dagmar Mikulášková 

 

 

Od spoření po investice:  

Finanční gramotnost v 9. B 
 Dne 8. dubna se žáci 9. B zúčastnili 

workshopu na téma finanční gramotnosti. 

Tento workshop vedl docent Petr Mazouch, 

který k nám zavítal z Vysoké školy 

ekonomické v Praze. 

 Workshop byl zaměřen na klíčové 

aspekty finanční gramotnosti, jako jsou 

bezpečné investování, půjčky a úroky. Žáci 

pracovali ve skupinách a měli za úkol 

analyzovat různé finanční produkty 

a rozhodovat, co je výhodné a co naopak není. 

Také se učili, na co si v oblasti financí dávat 

pozor, aby se vyhnuli možným nástrahám. 

 Žáci tak během workshopu získali 

cenné rady a nástroje, jak se vyhnout běžným 

finančním chybám a jak spravovat své peníze 

s rozvahou a odpovědností. Těšíme se na další 

podobné akce, které přispějí k rozvoji 

praktických dovedností našich žáků a jejich 

přípravě na reálný svět. 

       Mgr. Lucie Klenovcová 
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